
Protokół Nr XXXIX/2006
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 16 marca 2006 roku
w godz. od 1600 do 2000

W sesji uczestniczyło 15 radnych (ustawowo 15 radnych) – lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
W sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp.- Marian Jańczak, Sekretarz 
Gminy– Elżbieta Pawlak, Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu - Krzysztof Łoniewski, 
Komendant Powiatowej Policji w Gostyniu – Tadeusz Prokop, Kierownik 
Rewiru Dzielnicowych w Borku Wlkp. - Hieronim Tacka, kierownicy jednostek 
podporządkowanych, dyrektorzy szkół i przedszkoli, sołtysi oraz mieszkańcy 
miasta - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 
powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji wg zaproszeń wysłanych 
do radnych oraz gości.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady.
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu gostyńskiego z uwzględnieniem gminy Borek Wlkp. za 2005 rok.
5. Analiza sytuacji przeciwpożarowej na terenie powiatu gostyńskiego 
     z uwzględnieniem gminy Borek Wlkp. w 2005 roku.
6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
8. Zapytania i interpelacje radnych.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego

1



b) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów 
zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności 
Gminy Borek Wlkp. 

c) zmian budżetu i w budżecie
d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego
e) podwyższenia kryterium dochodowego, od którego zależy przyznanie 

nieodpłatnie pomocy osobom i rodzinom w zakresie dożywiania
f) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borek Wlkp.
g) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 

gruntowa zabudowana stacją redukcyjno – pomiarową gazu)
h) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 

gruntowa zabudowana lokalem użytkowym po byłym Posterunku Policji oraz 
     2 garażami)
i) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 

gruntowa zabudowana linią gazociągu)

10.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
11.Wolne głosy i wnioski. 
12.Zakończenie.

Po czym  poinformował, że do porządku sesji dodaje się następujące punkty:
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
j) przyjęcia Wieloletniego Programu Finansowego na lata 2006-2009
k) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie położonym w rejonie ulic: Marii Konopnickiej, 
Dworcowej i Sportowej, stadionu sportowego oraz Powstańców 
Wielkopolskich w Borku Wielkopolskim

Następnie zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego harmonogramu.
Nikt z radnych nie zgłosił zastrzeżeń.
W związku z powyższym przedstawiony porządek sesji został przyjęty do 
realizacji.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady.

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że radni mieli 
możliwość zapoznania się z treścią protokołu przed sesją, w związku z czym 
prosił o przegłosowanie jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady głosowało 15 radnych, nikt nie 
był przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.
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Ad.4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie powiatu gostyńskiego z uwzględnieniem gminy Borek Wlkp. za 2005 
rok.

Tadeusz Prokop – inspektor KPP Gostyń przedstawił w/w  informację, 
która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Informacja została przyjęta przez Radę.

Ad.5. Analiza sytuacji przeciwpożarowej na terenie powiatu gostyńskiego 
     z uwzględnieniem gminy Borek Wlkp. w 2005 roku.

Powyższą informację złożył młodszy brygadier KP PSP w Gostyniu – Krzysztof 
Łoniewski, stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
Radny powiatu – Janusz Sikora zapytał, czy w związku z tragedią jaka miała 
miejsce w Katowicach (zawalenie dachu hali targowej) na terenie naszego 
powiatu odbywają się przeglądy budowli. 

KP PSP w Gostyniu – Krzysztof Łoniewski – wyjaśnił, że kontrole na terenie 
naszego powiatu przeprowadził nadzór budowlany i nie stwierdził żadnych 
zagrożeń.

W tym punkcie radny oraz nauczyciel Zespołu Szkół w Borku Wlkp.– Tomasz 
Szczepaniak poinformował o działającym monitoringu w ZS w Borku Wlkp. 
(8 kamer), które zwiększyło bezpieczeństwo młodzieży uczącej się tam.

Komendant Gminny OSP w Borku Wlkp. – Grzegorz Marszałek zwrócił się do 
Komendanta Powiatowego PSP o powiadomienie obecnych o zasadach, na 
jakich odbywają się kontrole gospodarstw rolnych.

Komendant Powiatowy PSP wyjaśnił, że strażacy ubrani w stosowny strój  oraz 
posiadający legitymację służbową kontrolują obejście gospodarstw rolnych bez 
budynku mieszkalnego. Wskazaniem do kontroli jest ilość zdarzeń pożarowych 
na danym terenie. 

Innych uwag nie zgłoszono wobec powyższego Przewodniczący Rady 
podziękował służbom mundurowym za przedstawione sprawozdania oraz 
opiekę nad społecznością borecką.

Ad.6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Powyższe sprawozdanie złożył radny powiatu – Janusz Sikora, stanowi ono 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.
Do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.
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Ad.7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Borku Wlkp.

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności, które stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.
Burmistrz apelował do sołtysów o zgłaszanie osób, które kwalifikowałyby się 
do przyznania posiłku z programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” 
w związku z podpisaniem porozumienia na rok 2006. Następnie poinformował 
o:
- decyzji budowy sieci energetycznej na ul. Zdzież w Borku Wlkp.
- podpisywaniu przez sołtysów odbioru nowych lamp – jeśli są zgodnie 
     z projektami 
- ogłoszeniu na wolne stanowiska urzędnicze ds. architektury i urbanistyki 

oraz na stanowisko ds. inwestycji, dróg i remontów
- otwarciu średniej szkoły wieczorowej w ZS w Borku Wlkp. 
- przetargu na wykonanie dokumentacji na modernizację Miejsko Gminnego 

Ośrodka Kultury w Borku Wlkp.
- uciążliwości jakie sprawiają gołębie siedzące na dachu Zespołu Szkół 
     w Borku Wlkp., proponował wyłapanie ich przez osoby uprawnione

Radny – Andrzej Kubiak zapytał, czy jest możliwość doprojektowania lamp 
w miejscowości Zalesie, ponieważ zgłaszane przez Radę Sołecką w Zalesiu 
poprawki do projektu nie zostały uwzględnione.

Sołtys wsi Ustronie – Sylwester Celka poinformował również, że w projekcie 
rozstawienie lamp w jego sołectwie było inaczej zaprojektowane.

Następnie Burmistrz wyjaśnił, że wcześniej apelował do sołtysów o sprawdzenie 
dokumentacji, obecnie można podjąć próbę negocjacji doprojektowania lamp 
z kierownikiem budowy.

Innych uwag nie zgłoszono.
Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę.

Ad.8. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego
Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały 
w powyższej sprawie.
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Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 266 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 6
do niniejszego protokołu.

b) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 

Rady – Regina Kot.
Radny – Kazimierz Banaś poinformował, że wieś Zimnowoda została zaliczona 
do zabytków, po czym zapytał, czy wskazana dotacja może być udzielona na 
dofinansowanie robót budowlanych mieszkańcom tejże wsi.

Burmistrz stwierdził, że projekt uchwały w powyższej sprawie bardzo 
szczegółowo określa zasady i tryb przyznawania dotacji na remonty obiektów 
wpisanych do rejestru zabytków.

Po czym głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek twierdząc, że 
§ 5 projektu uchwały określa warunki przyznania powyższych dotacji, 
a mianowicie „dostępność, dla ogółu społeczności lokalnej i turystów”. Zdaniem 
Wiceprzewodniczącego prywatny mieszkaniec nie może tego punktu spełnić, 
wobec powyższego nie może otrzymać dotacji na powyższe zadanie.
Następnie stwierdził, że cyt.„dyskusja z radnym Kazimierzem Banasiem nie jest 
na równym poziomie”.

Radny Kazimierz Banaś zapytał, czy Wiceprzewodniczący Rady miał na myśli 
nie równy poziom wykształcenia.

Jednak Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że chodziło mu o znajomość 
historii, a nie poziom wykształcenia.

Innych uwag brak w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie projektu uchwały w powyższej sprawie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się 
od głosowania, nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 267 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 7
do niniejszego protokołu.
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c) zmian budżetu i w budżecie

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady – Marek Rożek.

Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się 
od głosowania, nikt nie był przeciwny (nieobecni radni: Tomasz Pawlak, Michał 
Dopierała oraz Andrzej Kubiak).
Uchwała Nr XXXIX/ 268 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 8
do niniejszego protokołu.

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Rady – Regina Kot.
Burmistrz poinformował, że podjęcie w/w uchwały pozwoli na prawidłowe 
wykonywanie uchwalonego przez Radę budżetu oraz realizacji zadań w 2006 
roku.
Nikt nie zgłosił zastrzeżeń, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny Andrzej Kubiak).
Uchwała Nr XXXIX/ 269 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 9
do niniejszego protokołu.

e) podwyższenia kryterium dochodowego, od którego zależy przyznanie 
nieodpłatnie pomocy osobom i rodzinom w zakresie dożywiania

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały 
w powyższej sprawie.
W tym punkcie Burmistrz wyjaśnił, że Gmina uzyskała znaczące środki 
z budżetu Wojewody Wielkopolskiego na realizację ustawy „Pomoc państwa 
w zakresie dożywiania”. W związku z powyższym podniesienie progu kryterium 
dochodowego jest zasadne, ponieważ pozwoli na objęcie większej ilości osób 
i rodzin pomocą.
Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny – Andrzej Kubiak).
Uchwała Nr XXXIX/ 270 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 10
do niniejszego protokołu.
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f) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borek 
Wlkp.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Rady – Regina Kot.
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w § 10 Regulaminu nie ma 
zapisanego Zakładu Gospodarczego – Leszka Dajewskiego z Borku Wlkp., 
który otrzymał koncesję na zbiórkę i transport odpadów komunalnych.
Inspektor UM – Mirosław Twardowski wyjaśnił, że wskazanej firmie brak 
koncesji, będzie dopisana kiedy ją otrzyma.
Sołtys wsi Skoków- Władysław Szymczak zwrócił uwagę, że w jego wsi są trzy 
domy – ruiny, które szpecą wnioskował o pomoc w tej sprawie.

Burmistrz poinformował,  że jeśli budynek zagraża życiu i zdrowiu 
mieszkańcom, można wydać nakaz rozbiórki. 
Innych uwag brak.

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 271 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 11
do niniejszego protokołu.

g) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 
gruntowa zabudowana stacją redukcyjno – pomiarową gazu)

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały.
Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 272 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 12
do niniejszego protokołu.

h) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 
gruntowa zabudowana lokalem użytkowym po byłym Posterunku Policji  
oraz 2 garażami)

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Rady – Regina Kot.
Do przedstawionego projektu radni nie zgłosili żadnych uwag.
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu 
uchwały w powyższej sprawie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 273 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 13
do niniejszego protokołu.

i) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (nieruchomość 
gruntowa zabudowana linią gazociągu)

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały 
w powyższej sprawie.
Radni nie zgłosili uwag, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecna radna – Regina Kot).
Uchwała Nr XXXIX/ 274 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 14
do niniejszego protokołu.

j) przyjęcia Wieloletniego Programu Finansowego na lata 2006-2009

Powyższy projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.
Następnie Sekretarz Gminy poinformowała, że Gmina posiada Wieloletni 
Program Inwestycyjny, jednak w związku ze zmianą ustawy o finansach 
publicznych należy zmienić nazwę programu j.w.
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu, wobec powyższego 
przystąpiono do głosowania. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecna radna – Regina Kot).
Uchwała Nr XXXIX/ 275 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 15
do niniejszego protokołu.

k) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na terenie położonym w rejonie ulic: Marii Konopnickiej,  
Dworcowej i Sportowej, stadionu sportowego oraz Powstańców 
Wielkopolskich w Borku Wielkopolskim

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały 
w powyższej sprawie.
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Nikt nie zgłosił zastrzeżeń, wobec powyższego przystąpiono do przegłosowania 
powyższego projektu.

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XXXIX/ 276 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 16
do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

Na zgłoszono żadnych interpelacji.

Ad.11.Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Przewodniczący Rady przedstawił informację PKS 
Poznań dotyczącą rozważenia możliwości uruchomienia dodatkowego 
połączenia z Borku Wlkp. do Poznania w godzinach porannych, w związku 
z wnioskiem sołtysa wsi Skoków zgłoszonym na sesji Rady. 

Następnie głos zabrał Grzegorz Józefowski – dotychczasowy pracownik 
Miejsko Gminnego Zakładu Gospodarczego w Borku Wlkp., wyrażając swoje 
ubolewanie na temat wypowiedzi Burmistrza do gazety „Życie Gostynia” cyt. 
„MGZG był niegospodarny”. Dodał również, że pracownicy likwidowanego 
zakładu oczekują na wypłacenie im odpraw pracowniczych z tyt. zwolnień 
grupowych. Stwierdził także, że w dniu likwidacji MGZG w Borku Wlkp. nikt 
z Władz Urzędu Miejskiego nie był obecny, a Zakład przez czas swojej 
działalności wykonał wiele prac na rzecz gminy.

Następnie Burmistrz poinformował, że wraz z Radą Miejską przez wszystkie 
lata działalności MGZG w Borku Wlkp. wspierał rozwój zakładu. Zadania 
wykonywanie przez w/w zakład nie pozwoliły wypracować dochodu. MGZG 
po dwóch latach działalności miał zostać przekształcony w spółkę, jednak nie 
zostało to wykonane. Obecnie Zakład jest zlikwidowany, a Gmina będzie 
musiała dopłacić ok. 70 tyś. zł. Burmistrz wyraził również swoje zadowolenie, 
że powstał zakład prywatny, który da zatrudnienie zwolnionym pracownikom.

Głos zabrał także Janusz Sikora – radny powiatu gostyńskiego. Przedstawił 
uwagi mieszkańców osiedla Północ w Borku Wlkp. dotyczące źle położonej 
trylinki po sanitacji miasta. Wnioskował również o wytyczenie placu zabaw dla 
dzieci na w/w osiedlu oraz ograniczenie prędkości na drodze osiedlowej poprzez 
pobudowanie chobków lub stosowne oznakowanie dróg.
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Następnie Burmistrz poinformował, że miejsce na plac zabaw dla dzieci na 
wskazanym osiedlu jest za ul. Mickiewicza. Dodał także, że na budowę trylinki 
po sanitacji miasta była udzielona gwarancja, sprawa zostanie rozeznana. 
W sprawie ograniczenia prędkości na osiedlach, Burmistrz poinformował, że 
budowa chobków jest dość kosztowna, a i tak nie daje gwarancji na to, iż 
wszyscy będą ograniczali prędkość samochodów.

Przewodniczący Rady wnioskował o egzekwowanie odśnieżania chodników na 
ul. Zdzieskiej (przy posesji byłej masarni GS „SCH”), ustawienie blokady dla 
samochodów przejeżdżających między ulicami Sienkiewicza i Słowackiego oraz 
udostępnienie poczekalni dworca PKP w Borku Wlkp. dla podróżnych.

Zgłoszone wnioski Przewodniczącego Rady poparł również radny – Tomasz 
Szczepaniak, który dodał, że na ul. Dworcowej (naprzeciw młyna) również 
chodnik nie jest odśnieżany.

Dalej głos zabrał Cezary Warczak – redaktor „Życia Gostynia”, który 
poinformował, że to co uraziło Grzegorza Józefowskiego – byłego pracownika 
MGZG w artykule tejże gazety („zakład był niegospodarny”), było ściągnięte 
ze strony internetowej Borku Wlkp. – „Mieszkańcy pytają, władza odpowiada”.

Następnie radny – Tomasz Szczepaniak ponowił swój wniosek dotyczący 
budowy parkingu przy ul. Sienkiewicza. Radny poinformował również, że Anna 
Gawrońska – mieszkanka Karolewa została Najlepszą Piłkarką Roku 2005 oraz 
Osobowością Roku w kobiecym środowisku piłkarskim.

Grzegorz Marszałek – mieszkaniec Karolewa wnioskował o dofinansowanie 
placu zabaw dla dzieci w Karolewie.

Na koniec dyskusji Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich obecnych na 
uroczyste odsłonięcie tablicy upamiętniającej pontyfikat Jana Pawła II, które 
odbędzie się w pierwszą rocznicę jego śmierci, w dniu 2 kwietnia br. na Rynku 
w Borku Wlkp. 

Ad.12. Zakończenie.
  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek zakończył XXXIX sesję Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. 

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik           Roman Kręciołek
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